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Písomnou maturitnou skúškou zo 
slovenského jazyka a literatúry a 
cudzieho jazyka sa odštartuje finál-
na etapa stredoškolského života. Je 
to akási „skúška dospelosti“, ktorej 
absolvovaním sa zo žiakov stávajú 
„dospeláci“.
Každý prvák s obdivom vždy pozerá 
na štvrtáka, ktorého hruď zdobí ze-
lená stužka. Aj ja sa už neviem doč-
kať momentu, keď si budem hrdo 
pripínať takúto stužku. Bola som 
však zvedavá, či sa treba tej toľko 
spomínanej maturitnej skúšky obá-
vať. Preto som vyspovedala Oskára 
Lučivjanského, žiaka 4. A.

FON: Od starších ľudí si mal možnosť už 
niekoľkokrát počuť, že  „maturita=forma-
lita”. Ako tento výrok berieš ty?
Oskár: Po maturitách je každý frajer a 
povie, že maturita = formalita, ale podľa 
mňa to nie je tak, ako sa to hovorí. 
Podľa mňa to až taká formalitka nie je a 
určite dá každému študentovi, aj tomu 
vzornému, poriadne zabrať.

FON: Koľko času si venoval príprave na 
maturitu?
Oskár: Dva týždne pred maturitou som 
sa učil intenzívne, ale samozrejme 
pripravoval som sa celý školský rok. V 
škole, ale aj doma som si robil testy z 
minulých rokov.

FON: Z ktorého predmetu si mal väčšie 
obavy a prečo?
Oskár: Z anglického jazyka, pretože je to 
cudzí jazyk, ktorý mi nie je veľmi blízky. 
Bál som sa hlavne, či mi sadne téma na 
sloh, ale tá sadla veľmi dobre. Témou 
bol šport, v čo som aj dúfal, že bude.

FON: Boli aj nejaké predmaturitné stresy?
Oskár: Áno, deň pred maturitami. Zo 
slovenského jazyka ani tak nie, ako z 
anglického.

FON: Aký máš pocit z napísaných testov?
Oskár: Veľmi dobrý, hodnotím to po-
zitívne. Aj témy na sloh vyšli, čo som 
veľmi rád.

FON: Čo hovoríš na test zo slovenského 
jazyka?
Oskár: No, ľudia sa delia na dva typy. Tí, 
ktorí test hodnotia negatívne a potom 
tí, ktorí test vnímajú vcelku pozitívne. 
Mne sa zdal celkom normálny, myslím 
si, že zvládnuť sa dal. Mám z neho dobrý 
pocit, hoci  tam bolo veľa chytákov a 
niektoré otázky boli podľa mňa dosť 
zavádzajúce a nejednoznačné.

FON: Ak by si mal opäť absolvovať pí-
somnú formu maturitnej skúšky, čo by si 
zmenil?
Oskár: Prvá vec by bola, že by som sa 
viac učil a test z anglického jazyka by 
som predĺžil aspoň o 10-15 minút.

FON: Je podľa teba maturita naozajstnou 
skúškou dospelosti?
Oskár: Každý to síce hovorí, ale ja si 
myslím, že skôr nie ako áno.

FON: Aký odkaz máš pre budúcich matu-
rantov?
Oskár: Hlavne, aby nič nepodceňovali, 
svedomito sa pripravovali, robili si testy. 
A ešte  by som im poprial veľa šťastia.

Ďakujeme Oskarovi za rozhovor a želáme 
jemu i ostatným maturantom šťastnú 
ruku pri ťahaní otázok na ústnej skúške.
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